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Na osnovu dana 187 Poslovnika Skup gtine Crne Gore, ii ime poslanielog
kluba DPS-a, predsjedniku Vlade, postavljam pitanje:

Gospodine predsjedniZe,

Kako komentariiete lzvjegtaj Evropske komisije o napretku Crne Gore
za 2014. i koji su najznaZajniji izazovi u procesu integracija u narednom
periodu?

Obrazloienje

Vie je motiva zbog kojih postavljam ovo pitanje.

Prog lo je 20 dana od objavljivanja lzvje gtaja i analiziraju ga jog mnogi, a
posebno, siguran sam pailjivo i odgovorno, nadleine institucije koje u torn
realnom, dobronamjernom, partnerskonn pogledu prepoznaju smjernice za
dalju izgradnju kapaciteta i za ukupni demokratski i ekonomski razvoj nage
zemlje. To je, prije svega, unutra gnja potreba na geg drugtva i uslov za
pobolj ganje kvaliteta iivota svih na gih gradana.



Drugo, utisak je da je ovogodi g nji izvjegtaj, kao nikada do sada, od

mnogih ikekivan sa posebnom painjom, sa primjetnim nestrpljenjem, sa

neskrivenim ambicijama i ieljama da taj izvje gtaj posIui kao politieka infuzija

politiekim gubitnicima, kao platfornna za prikupljanje opozicione energije

novog nastupa, kao dimna zavjesa koja je trebala da sakrije probleme unutar

pojedinih politiekih subjekata. Kako drugadije objasniti onoliki iar u prizivanju

da se aktivira „klauzula balansa" i neskriveno ialjenje kada se to nije desilo. Svi

zajedno smo proeitali poruku komesara za pro girenje tefana Filea koji je

izmedu ostalog napisao: „Pregovori sa Crnom Gorom u ovoj kljuenoj oblasti

poeeli su u decembru 2013. godine... Vet nakon jedne godine, postoje pozitivni

rezultati na koje moiete biti ponosni."

Tredi motiv je to mislim da je ovo dobra prilika da podsjetimo da u

ovom poslu ima obaveza i odgovornosti za sve: za sve tri grane vlasti, za sve

institucije, za predstavnike civilnog sektora, za medijsku zajednicu, za

akademsku zajednicu, za svakog pojedinca. Samo takav pristup vodi nas

naprijed ka dostizanju vi gih standarda — kod svih, novih pravila pona ganja — na

svim poljima, novog kvaliteta iivota — svih gradana i posljedieno tome

dostizanju evropskih i evroatlantskih ciljeva.

Cetvrto, ovo je dobra prilika da se u parlamentu podsjetimo'gta ml treba

da uradimo. Mislim da je veoma vaino da i u narednom periodu to snainije,

to §ire i to eeke pokazujemo kapacitet za postizanje politiekog konsenzusa o

vainim pitanjima, vrednujudi to pravilno. Vrednujudi to kao snagu, a tie slabost

onih koji su dio konsenzusa, kao odgovore na na§e unutra gnje potrebe a ne

odgovore na poruke sa strane, kao put za rje§avanje na gih unutragnjih

problema, a tie kao uslov za dobijanje novih gtrikova sa strane. Tako je bib i

kada snno nedavno izabrali VDT-a i DIK, i kada smo usvajali Zakon o izboru

odbornika i poslanika, i kada snno birali sudije Ustavnog suda i elanove sudskog

i tuiilaekog savjeta i kada smo usvajali Ustavne promjene.
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Vjerujem da demo pokazati i potrebnu odgovornost i efikasnost

usvajanjem Zakona o finansiranju politi6kih subjekata i izbornih kampanja i
usvajanjem EtiClog kodeksa. Time bi dali novi doprinos daljem snaienju ugleda
i znaaja parlamenta i pozitivnoj percepciji javnosti o stepenu etienosti
institucija i pojedinaca u njima.

PREDSJEDNIK KLUBA

m	 iluti S'movid
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SKUPSTINA CRNE GORE
Gospodin Ranko KRIVOKAPIC predsjednik

Pogtovani predsjedniee Parlamenta,

U skladu sa stavom 7 elana 187 Poslovnika Skupgtine Crne Gore u prilogu
dostavljam pisane odgovore na poslanieka pitanja, postavljena tokom Premijerskog
sata odrianog 28. oktobra 2014. godine.

S pogtovanjem,

ph) liSUKANIVIt



1. Milutin SIMOVIt

POSLANItKO PITANJE

Kako komentari gete Izvjegtaj Evropske komisije o napretku Crne Gore za 2014. i koji su
najznaeajniji izazovi u procesu integracija u narednom periodu?

Obrazloienje

Vie je motiva zbog kojih postavljam ovog pitanje.

Proglo je 20 dana od objavljivanja Izvje gtaja i analiziraju ga jog mnogi, a posebno, siguran
sam pailjivo i odgovorno, nadleine institucije koje u torn realnom, dobronamjernom,
partnerskom pogledu prepoznaju smjernice za dalju izgradnju kapaciteta i za ukupni
demokratski i ekonomski razvoj nage zemlje. To je, prije svega, unutra gnja potreba nageg
drugtva i uslov za pobolj ganje kvaliteta ±"ivota svih na gih gradana.

Drugo, utisak je da je ovogodignji izvjegtaj, kao nikada do sada, od mnogih i geekivan sa
posebnom painjom, sa primjetnim nestrpljenjem, sa neskrivenim ambicijama i leljema da
taj izvjegtaj posluIi kao politieka infuzija politiekim gubitnicima, kao platforma za
prikupljanje opozicione energije i novog nastupa, kao dimna zavjesa koja je trebala da
sakrije probleme unutar pojedinih politiekih subjekata. Kako drugaeije objasniti onoliki lar
u prizivanju da se aktivira „klauzula balansa" i neskrivenolaljenje kada se to nije desilo. Svi
zajedno smo proeitali poruku komesara za pro girenje Stefana Filea koji je izmedu ostalog
napisao: „Pregovori sa Crnom Gorom u ovoj kljuenoj oblasti poeeli su u decembru 2013.
godine... Vee nakon jedne godine, postoje pozitivni rezultati na koje mo2ete biti ponosni".

Treei motiv je to mislim da je ovo dobra prilika da podsjetimo da u ovom poslu imamo
obaveza i odgovornosti za sve: za sve tri grane vlasti, za sve institucije, za predstavnike
civilnog sektora, za medijsku zajednicu, za akademsku zajednicu, za svakog pojedinca. Samo
takav pristup vodi nas naprijed ka dostizanju vigih standarda - kod svih, ome dostizanju
evropskih i evroatlantskih ciljeva.

Cetvrto, ovo je dobra prilika da se u parlamentu podsjetimo gta ml treba da uradimo. Mislim
da je veoma van° da i u narednom periodu to snaZ'nije, to gire i gto eegte pokazujemo
kapacitet za postizanje politiekog konsenzusa o vaThim pitanjima, vrednujuei to pravilno.
Vrednujuei to kao snagu, a ne slabost onih koji su dio konsenzusa, kao odgovora na nage
unutragnje potrebe a ne odgovore na poruke sa strane, kao put za rjegavanje nagih
unutragnjih problema, a ne kao uslov za dobijanje novih grikova sa strane. Tako je bib o i
kada smo nedavno izabrali VDT-a i DIK, i kako smo usvajali Zakon o izboru odbornika i
poslanika, i kada smo birali sudije Ustavnog suda i elanove sudskog i tuiilaekog savjeta i
kada smo usvajali Ustavne promjene.

Vjerujem da term pokazati i potrebnu odgovornost i efikasnost usvajanjem Zakona o
finansiranju politiekih subjekata i izbornih kapanja i usvajanjem Etiekog kodeksa. Time hi
dali novi doprinos daljem snaZenju ugleda i znaeaja parlamenta i pozitivnoj percepciji
javnosti o stepenu etienosti institucija i pojedinama u njima.



ODGOVOR
Pogtovani gospodine Simovitu,

Crna Gora je vet treeu godinu u pregovaraekom procesu sa Evropskom unijom. Bitan
konstitutivni elemenat tog procesa predstavlja i godi gnji lzvjegtaj o napretku. Rijee je o
vainom i detaljnom pregledu u kojem Evropska komisija daje ocjenu ostvarenog progresa,
all i smjernice za dalji tad na ispunjavanju obaveza iz evropske agende.

Ocjene iz ovogodi gnjeg lzvjegtaja u cjelini gledano su u okviru oeekivanja. U Vladi taj
dokument doNvijavamo kao objektivan, partnerski pogled sa strane koji podstiee na akciju,
a ne na polemiku sa autorima ocjena. Nije cilj ni Izvje gtaja ni njegovih komentara da se
utvrdi apsolutna istina o svakom aspektu procesa pridruiivanja. Za nas je va2no kako nas
vide partneri, oni eiji dio porodice elimo da budemo, i gta predlaiu da taj proces bude
kvalitetniji.

lzvjegtaj, dakle, registruje napredak u brojnim oblastima i sugerige budute aktivnosti i
mjere u pravcu prevazilaknja onih izazova koje je i Vlada prepoznala kao kljuene u ovoj
fazi procesa pristupanja. Ukljueujudi i poglavlja kojima se insistira na vladavini prava to je
jedno od najvalnijih pitanja za stabilnost i napredak Crne Gore i Zapadnog Balkana.

U Vladi smo apsolutno saglasni da je vladavina prava ne samo prioritetna oblast u procesu
pregovora sa EU i NATO, nego i jedan od krucijalnih uslova ekonomskog i demokratskog
razvoja cijelog regiona. Istovremeno, insistiramo da to nije autonoman problem i da njegovo
rjegavanje podrazumijeva sinhronizovane napore i na planu prevazilaknja vigevjekovne
ekonomske zaostalosti regiona. Po nama, na torn planu od presudnog znaeaja bite
blagovremena i adekvatna pomot EU u razvoju nedostajute infrastrukture.

Podsjetieu da je u lzvje gtaju o napretku Evropska komisija zakljueila da Crna Gora ispunjava
politieke kriterijume na zadovoljavajutem nivou, dok se u dijelu ekonomskih kriterijuma
konstatuje da je ostvaren dodatan napredak u uspostavljanju funkcionalne triigne
ekonomije i zabiljden veer rast od oeekivanog. U pogledu sposobnosti preuzimanja obaveza
iz elanstva, Crna Gora je odfiala veoma dobru dinamiku ispunjavanja obaveza u poglavijima
pravne tekovine EU, to i pokazuje 12 otvorenih poglavlja od kojih su dva privremeno
zatvorena.

Vrijedi svakako podsjetiti, kao to ste i sami to uradili, i na nedavno iznesene stavove
odlazeteg komesara za pro girenje Stefana Filea: „Na Zapadnom Balkanu Crna Gora zauzima
vodete mjesto u procesu pristupanja EU. Otkako sam", kak, "2010 dobio zaduknje za
portfolio pro girenja EU imam privilegiju da pratim Crnu Goru na njenom putu u EU.
Ostvareni napredak je za pohvalu. Ne sumnjam da te ovo uei u modernu istoriju ove zemlje
kao jedan od njenih glavnih odlueujutih perioda".

U skladu s novim pristupom u pregovorima, poseban fokus lzvje gtaja je na poglavljima 23 -
Pravosude i temeljna prava i 24 - Pravda, sloboda i bezbjednost. U 23. poglavlju je pohvalj en
napredak u pravosudu i temeljnim pravima, dok je za 24. poglavlje ocjenjeno da je ostvaren
dobar napredak i da se Akcioni plan uglavnom sprovodi po planiranoj dthamici.



Kada je rijee o predstojetim obavezama, jasno je da ee i naredna godina biti godina nastavka
reformi i dinamienih pregovora.

Na polju vladavine prava i dalje nas oeekuje najvi ge posla. Tu mislim na usvajanje zakona
kojima se zaokrauje normativni i institucionalni sistem u borbi protiv korupcije, kao to je
zakon o spreeavanju korupcije, zakon o spreeavanju sukoba interesa, zakon o finansiranju
politiekih partija, zakon o specijalnom tulila gtvu i zakon o lobiranju. Takode, vjerujem da te
Skupgtina uskoro donijeti i etietki kodeks poslanika.

Vlada te, takode, nastaviti s realizacijom mjera koje imaju za cilj stvaranje ambijenta za
dinamiean privredni rast i unapredenje konkurentnosti privrede, dalje snalenje fiskalne
stabilnosti i smanjenje nezaposlenosti. Kontinuirano eemo unapredivati politike eiji je cilj
podsticaj investicionih i preduzetniekih aktivnosti kako bismo stvorili uslove za otvaranje
novih radnih mjesta i kvalitetniji livot gradana.

Posebno vaian dio vladinih aktivnosti Née usmjeren na jaeanje drlavne uprave, kroz
nastavak reformi i dostizanja vi geg nivoa profesionalnosti zaposlenih.

Tokom narednog perioda eemo nastaviti s aktivnostima u pravcu otvaranja novih
pregovaraekih poglavlja, s posebnim fokusom na zahtjevnija poglavlja gdje oeekujemo da
nag kontinuirani rad proizvede vidljive efekte reformi kako bi gradani osjetili konkretne
koristi od procesa pristupanja EU. Pri tome, lelim da ponovim da je za Vladu kvalitet
procesa pridrulivanja EU, apsolutni prioritet u odnosu na brzinu.

lako se lzvjegtaju o napretku u Crnoj Gori uvijek posvetivala znaeajna painja, eini se da je
ove godine to bib o i dodatno izraleno. Najee gte ozbiljno, iako je bibo i poku gaja politikanske
zloupotrebe. U javnom diskursu, medutim, eesto se zaboravlja na vaZnost i potrebu
drugtvene i politieke odgovornosti svih ueesnika u ovom procesu. Ta odgovornost se pastille
kroz zrelost i spremnost za postizanje konsenzusa na kljuenim pitanjima, to je od znaeaja i
za proces evropske integracije.

Takav pristup je na djelu pokazan i nedavno prilikom izbora vrhovnog drlavnog tuiioca i
Ddavne izborne komisije, to su i domaea javnost, i EK, posebno pozdravili. Od svih nas se
oeekuje da nastavimo tim putem. Postizanje konsenzusa po pitanju zajedniekog djelovanja
svih politiekih konstituenata u interesu ddave, je najveei izazov koji je pred nama. Takode,
to je najbolji naein da Evropskoj komisiji i delavama elanicama pokalemo da u Crnoj Gori ne
postoji samo deklarativni konsenzus po pitanju elanstva u EU, nego i zajednieka telnja,
odgovornost i posveeenost istom cilju.

Ovo istieem u kontekstu izjava predstavnika pojedinih pohtiekih partija i nekih nevladinih
organizacija o mogueoj suspenziji pregovora, kao i prenebregavanja einjenice da se reforme
u Crnoj Gori odvijaju dobrim tempom i u leljenom smjeru.

2ehm da vjerujem da eemo tu praksu sve vie ostavljati iza nas kako se budemo pribliliavah
elanstvu. Mi smo vee sigurno na tom paw, to potvrduje i ovogodIS'nji lzvjeS"taj o napretku.
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